
PROTOKÓŁ Nr XXX/2009 
z przebiegu obrad XXX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 roku 
 

Na sesji obecnych było 13 radnych według załączonej listy obecności. 
Nieobecni: M.Grabarczyk, D.Miłostan 
Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.14.30 
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał otwarcia XXX zwyczajnej sesji Rady Gminy, witając radnych i 
przybyłych gości. 
Stwierdził, iŜ na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 radnych, wobec czego Rada moŜe 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Do Punktu 2 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w niŜej 
podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/223/2008 Rady Gminy 

Lubiszyn z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Lubiszyn. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/232/2009 Rady Gminy 
Lubiszyn z dnia 30 stycznia 2009 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lubiszyn – „Farma 
wiatrowa Baczyna”. 

5. Projekt uchwały w sprawie uznania za uŜytek ekologiczny. 
6. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za 2008 rok: 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem, 
b) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy, 
c) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
d) głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Baczyna. 
8. Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

9. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Strategii ZrównowaŜonego 
Rozwoju Gminy Lubiszyn. 

10. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej połoŜonej w Wysokiej. 

11. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z 
tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości: 

a) Anna Herdzik 
b) Stanisława Humeniuk 
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12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn Nr 

XXVI/217/2008 z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie przyjęcia „Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008-2013”. 

13. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/252/2009 Rady Gminy 
Lubiszyn z dnia 24 marca 2009 roku w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Lubiszyn na rok 2009. 

14. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z analizy funkcjonowania stanowisk ds. 
pozyskiwania środków i promocji gminy. 

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
17. Interpelacje i wnioski radnych 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/223/2008 
Rady Gminy Lubiszyn z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Lubiszyn. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXX/253/2009. 
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVIII/232/2009 Rady Gminy Lubiszyn z dnia 30 stycznia 2009 roku w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Lubiszyn – „Farma wiatrowa Baczyna”. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXX/254/2009. 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania za uŜytek ekologiczny. 
W.Zwieruho – Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXX/255/2009. 
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za 
2008 rok. 
S.Dudziak – przedstawił wniosek Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi gminy 
absolutorium za 2008 rok. 
B.Pampuchowicz – Przedstawiła pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
przedłoŜonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy i o wniosku 
Komisji Rewizyjnej. 
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J.Obara – Nie wiem, czy Państwo analizowali to sprawozdanie tak dogłębnie. Miałem kilka 
uwag, ale wytłumaczono mi, Ŝe tak musi być. Cieszę się, Ŝe ono jest przejrzyste, cieszę się z 
wyników, jakie tu są, tylko zapomnieliśmy o czymś innym jeszcze, bo na Komisji rewizyjnej 
zostały zapisane 2 wnioski odnośnie egzekucji za podatek rolny i następna sprawa inwestycji, 
które są jakby nieszacowane tak dogłębnie. To znaczy, robimy coś, rzucamy hasła, ale nie 
analizujemy kosztów. Po pewnym czasie wychodzi, Ŝe trzeba dorzucić 100-150 tys.zł. do 
inwestycji, bo koszty były niedoszacowane. Tu mam troszeczkę pretensje, Ŝe to nie jest tak 
realizowane jak powinno być. Drugą sprawę mam taką, we wszystkich rubrykach, które 
przeglądałem są róŜne przekroczenia w róŜnych działach (plan – wydatki). Mówi się, Ŝe tak 
musi być, poniewaŜ w trakcie roku są zmiany budŜetu. My w ciągu roku faktycznie 
podejmujemy decyzje o zmianie budŜetu a później się okazuje w sprawozdaniu, Ŝe to nie jest 
to, co zatwierdzaliśmy uchwalając budŜet gminy. MoŜe ja się mylę, moŜe coś sobie 
wymyśliłem, bo okazuje się, Ŝe nie ma kontroli nad całym budŜetem. Np. 200.000zł. było 
planowane na Ściechów na zmianę ogrzewania. Nie zostało to zrealizowane, bo tłumaczono, 
Ŝe się nie opłaca, bo duŜe składki na ochronę środowiska itd. Do końca nie wiem, na co te 
pieniądze poszły. 200.000 to jest naprawdę duŜa kwota. Do końca nie jestem zadowolony. 
Jeśli chodzi o merytorykę sprawozdania, o wygląd o jego przejrzystość to jest rzecz piękna, 
ale mam niedosyt. 
S.Dudziak – te wnioski, o których Pan mówił z Komisji Rewizyjnej poszły odrębnym 
pismem do Wójta Gminy. 
J.Malinowski  – Chciałbym się odnieść do tego, co Pan Radny Obara powiedział. Wydaje mi 
się, Ŝe jeŜeli chcemy merytorycznie się do czegoś odnieść to trzeba mieć dosyć duŜą wiedzę 
na ten temat. JeŜeli chodzi o konstruowanie budŜetu, później realizację tych planów to mamy 
w gminie olbrzymi sztab finansowy pod przewodnictwem Pani Skarbnik, który te rzeczy robi. 
W zasadzie zgłębienie tego do końca wymagałoby duŜo czasu. Ludzie, którzy to robią często 
kończyli studia ekonomiczne i robią to od wielu lat. JeŜeli nasz budŜet nie ma deficytu a 
nawet jesteśmy na plusie to skuteczność działania tego referatu jest bardzo wysoka. W ciągu 
roku dzieją się róŜne rzeczy, Ŝycie płata nam nie raz figle i przewidzenie kosztów, tak jak 
mówi Pan Obara, jest czasami prawie niemoŜliwe. Wydaje mi się, Ŝe referat finansów działa 
dobrze skoro nie jesteśmy na minusie. Wydaje mi się, Ŝe powinniśmy mu zaufać, bo to są 
fachowcy. Dobrze, Ŝe Pan Obara ma swoje wątpliwości, bo dobrze to przestudiował, ale ja 
miałem bardzo duŜo styczności z działaniem referatu finansowego. UwaŜam, Ŝe nie ma 
powodu do niepokoju. Powinniśmy zaufać fachowcom. 
E.Leśniewski – Chciałbym podziękować Panu Wójtowie, Ŝe jest wszystko w porządku. 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy z tytułu wykonania budŜetu za 2008 rok. 
Rada Gminy większością głosów (11 „za”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła w/w uchwałę nr 
XXX/256/2009. 
T.Piotrowski  – Chciałbym podziękować za współpracę z Panem Przewodniczącym, z 
Komisją rewizyjną, Komisją BudŜetową, którzy się długo namęczyli a Ŝe ktoś ma uwagi, 
takie prawo kaŜdego. Czy zasadne? Zachowam to dla siebie. 
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Do punktu 7 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Baczyna. 
J.Malinowski  – Mam taka ogólną uwagę do nadawania nazw ulicom. Wcześniej nasza rada 
pracowała nad tytułami „ZasłuŜony dla Gminy Lubiszyn”. Nadajemy nazwy kwiatków, 
listków, drzewek, bo idziemy na łatwiznę a mamy wybitnych ludzi, którzy się zasłuŜyli w tej 
gminie, którzy moŜe juŜ nawet nieŜywą i tak lekką ręką rozdajemy te nazwy. MoŜe nazwijmy 
jakąś ulicę nazwą wybitnego mieszkańca naszej gminy i nie idźmy ciągle na łatwiznę, tylko 
popracujmy troszeczkę. 
E.Leśniewski – Myślę, Ŝe jest to godna uwaga, bo mamy ludzi zasłuŜonych. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/257/2009 w sprawie nadania nazwy 
ulicy w miejscowości Baczyna. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego 
oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/258/2009. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Strategii 
ZrównowaŜonego Rozwoju Gminy Lubiszyn. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
J.Malinowski  – Chciałbym bardziej ogólnie się wypowiedzieć. Jako radni kierujemy się 
pewnymi kryteriami podejmując pewne decyzje. W zasadzie kierujemy się aktualna polityką, 
modą. Przedszkola były w Gminie Lubiszyn, bo były potrzebne. Potem przyszedł okres, Ŝe 
okazało się, Ŝe są juŜ niepotrzebne. W tej chwili wszyscy wiedzą, Ŝe są potrzebne, bo znowu 
przyszła taka moda i robimy te przedszkola, które zawsze były potrzebne. Mówię to po to 
Ŝebyśmy tutaj przynajmniej na dole, w gminach, w samorządach gdzie kierujemy się 
rozsądkiem, nie modami, nie wytycznymi politycznymi, tylko racjonalnymi potrzebami. 
MoŜe to jest dopiero takie pierwsze [przedszkole gminne, nie stowarzyszenia, ale na pewno 
nie ostatnie. Na poprzedniej sesji był przedstawiciel z Marwic, wykładowca akademicki, 
który próbował nam zrobić wykład na temat logistyki gdzie powinno być przedszkole, czy w 
Lubiszynie, czy w Baczynie. Według niego w Baczynie, według nas w Lubiszynie a według 
mnie i w Lubiszynie, i w Baczynie, tylko nie na raz, bo na raz nie da się wszystkiego zrobić. 
Powstało najpierw w Lubiszynie i powstanie w Baczynie. Tego się trzymajmy. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/258/2009 w sprawie wprowadzenia 
zmian do Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju Gminy Lubiszyn. 
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Do punktu 10 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej połoŜonej w Wysokiej. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Rada Gminy większością głosów (12 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła uchwałę nr 
XXX/259/2009. 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości (Anna Herdzik) 
J.Sidor – Otrzymaliśmy informację od pracownika Urzędu gminy, Ŝe Pani A.Herdzik i Pani 
S.Humeniuk spełniają wymogi do otrzymania bonifikaty. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekty uchwał. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/260/2009. 
E.Leśniewski – przedstawił projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości (Stanisława Humeniuk) 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/261/2009. 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Lubiszyn Nr XXVI/217/2008 z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie przyjęcia „Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008-2013”. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/262/2009. 
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
XXIX/252/2009 Rady Gminy Lubiszyn z dnia 24 marca 2009 roku w sprawie zmian w 
budŜecie Gminy Lubiszyn na rok 2009. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXX/263/2009. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 13.00 do godz. 13.10 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
S.Dudziak – Przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z analizy funkcjonowania 
stanowisk ds. pozyskiwania środków i promocji gminy. 
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S.Dudziak – Proszę Radę Gminy, aby wstrzymać się jeszcze z drastycznymi ocenami. 
Wniosek został złoŜony ponownie. Pozostawiłbym to w gestii Pana Wójta i Pana Zastępcy. 
E.Leśniewski – Kiedy będzie konkretnie wiadomo, czy dostaniemy te pieniądze? 
D.Niekrewicz – Przy pierwszym rozdaniu nie udało nam się dostać tego dofinansowania. 
Przy pierwszej ocenie otrzymaliśmy 130,5 pkt. Po naszym proteście wniosek został oceniony 
jeszcze raz i otrzymał 1376 pkt. Patrząc na czystą matematykę powinniśmy wówczas 
otrzymać to dofinansowanie. Nie udało nam się. Z rezerwy, która wynosiła 1,9 mln.zł. 
otrzymała Nowa Sól i Gmina Szczaniec. Wniosek został złoŜony drugi raz, oczywiście po 
odpowiednich modyfikacjach, bo załoŜenia się zmieniły. Do końca maja będzie oceniany pod 
katem formalnym. Zakładam, Ŝe będzie pozytywnie. Potem jeszcze z dwa miesiące i myślę, 
Ŝe pod koniec wakacji będzie informacja czy otrzymamy dofinansowanie. Jak będzie, nie 
wiadomo. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
T.Piotrowski  – W marcu odbyły się 3 waŜne przedsięwzięcia. 
„Okrągły Stół” – dyskusja na temat spowolnienia gospodarczego w regionie. 
27 marca odbyła się konferencja u nas, w tej Sali na temat „Przemoc w rodzinie”. Była ona 
bardzo bogata w program. 
30 marca odbyliśmy spotkanie z rodzicami dzieci, które zostały zapisane do przedszkola. 
1 kwietnia, bardzo waŜna rzecz, ruszyło przedszkole w Lubiszynie. W między czasie w 
kwietniu został oddany Ośrodek Zdrowia w Ściechowie. Oficjalne, uroczyste otwarcie nastąpi 
w terminie późniejszym. 
6 kwietnia został złoŜony wniosek o rozbudowę szkoły w Lubiszynie. 
7 kwietnia odbyły się uroczystości tzw. promujące naszą gminę z Biskupem A.Dyczkowskim 
w głównej roli, poświecenie kamienia węgielnego pod budowę hali sportowej w Lubiszynie i 
poświęcenie przedszkola w Lubiszynie. 
W kwietniu równieŜ zostało odbyte spotkanie z Panem hałasem, członkiem Zarządu 
Województwa Lubuskiego w wiadomej sprawie. Cały czas z Zastępcą rozjeŜdŜamy się w 
terenie Ŝeby promować naszą gminę. Odbyłem spotkanie z Panią Wicemarszałek polak. 
Bardzo długie i owocne. Przedstawiłem Pani marszałek naszą gminę. W Urzędzie 
Marszałkowskim nie bardzo wiedzą, Ŝe jest taka gmina Lubiszyn. Pani marszałek odniosła się 
z podziwem dla naszej determinacji i oświadczyła mi, co potwierdziła później w Łagowie na 
spotkaniu z pracownikami Urzędu Marszałkowskiego, Ŝe wszystko uczyni, Ŝeby nasza szkoła 
otrzymała dofinansowanie, bo na to zasługuje. 
Odbyłem spotkanie z GDDKiA. W dniu wczorajszym zastępca odbywał w moim imieniu, bo 
byłem w Zielonej Górze gdzie dogrywałem sprawy w Funduszu Ochrony Środowiska, byłem 
w Dyrekcji Dróg Wojewódzkich odnośnie uzgodnień gazyfikacji Baczyny, bo to nam 
krzyŜuje plany rozpoczęcia przebudowy drogi Lipowej w Baczynie. śeby 2 razy nie kopać 
chcemy Ŝeby były uzgodnienia i zatwierdzony projekt gazyfikacji i szybko zrobimy 
przyłącza. Z PWiK jest uzgodnione, z Panem Kaczmarkiem, Ŝe przyłącza zostaną 
zrealizowane w maju. TakŜe sądzę, Ŝe w miesiącu sierpniu powinniśmy przystąpić do 
przetargu a we wrześniu robić tą drogę w Baczynie. 
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W międzyczasie uczestniczyłem w zebraniach wiejskich w Baczynie i w Wysokiej gdzie 
został załoŜony Klub Aktywnego Seniora 24 kwietnia. 
Nie będę mówił o spotkaniu ze Starostą na temat dróg powiatowych. Przebudowa drogi w 
Lubnie – przetarg ogłoszony, natomiast musi być złoŜony nowy wniosek i podpisana na nowo 
umowa z Marszałkiem. Brałem udział w posiedzeniach MG-6. Jest dalej problem z firmą z 
Tarnowa, która jest konsultantem odnośnie projektu na modernizację systemu 
uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej na terenie związku. 
23 kwietnia odbyła się Rada Budowy szkoły, w której uczestniczyłem. Oddanie do uŜytku 
będzie chyba w listopadzie br. Pani Marszałek polak obiecała, Ŝe przyjedzie na otwarcie tej 
szkoły. 
J.Malinowski  – czy na tym „okrągłym stole” padł jakiś pomysł? Czy jest jakaś recepta? 
T.Piotrowski  – Nie ma recepty. 
D.Niekrewicz – Nad tym problemem głowią się największe umysły tego świata. Przede 
wszystkim były zgłaszane tematy kredytowania przedsiębiorstw przez banki. Jednym z 
postulatów było zwiększenie wydatkowania pieniędzy przez Urząd Marszałkowski dla 
samorządów. 
E.Leśniewski – Droga Staw – Kozin, czy są jakieś konkretne informacje? 
T.Piotrowski  – Mam uzgodnione z Panią, która w LUW koordynuje schetynówki, Ŝe będzie 
lista indykatywna, bo została utworzona rezerwa. Jesteśmy w tej rezerwie i jeŜeli zostanie ona 
zatwierdzona to podpisze umowę i ogłaszamy przetarg. Kiedy, nie wiem. 
E.Leśniewski – Panie Wójcie, mamy to w budŜecie zapisane, czy jest schetynówka, czy nie 
Mamy sprzęt niedaleko, na trójce. Robimy to pobocze i Ŝebyśmy z tym nie zostali. 
T.Piotrowski  – Być moŜe znowu będą przesunięcia w budŜecie, bo wypada droga Lubno, 
która w tym roku będzie zrobiona a nie było to planowane w tym roku. Te zmiany SA 
nieuniknione. 
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
E.Leśniewski – Uczestniczyłem w pracach komisji. Odniosę się do imprezy: poświęcenie 
kamienia węgielnego pod szkołę i otwarcie przedszkola. Bardzo wspaniałe imprezy, ale co 
mnie zabolało, to Wasza nieobecność. JeŜeli na takiej imprezie jest 4 radnych i paru sołtysów. 
PrzecieŜ Wójt musi mieć poparcie z naszej strony. 
Organizowaliśmy wspólnie z Wójtem boisko w Ściechowie przy współpracy z firmą Koliber, 
gdzie zostało przywiezione 80 wywrotek zmieni, gdzie była równiarka. 16 maja odbędzie się 
w Ściechowie podziękowanie dla tych ludzi. 
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
W.Zwieruho – Odnośnie dróg powiatowych musimy powiedzieć sobie prawdę. SłuŜby 
drogowe Starostwa Powiatowego działają źle. W dalszym ciągu remonty doraźne dróg 
powiatowych robione są pod tzw. gumowiec. Panie B.Mazurak, proszę to przekazać Panu 
Staroście. To jest skandal, co oni wyprawiają. 
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B.Mazurak  – Na jednej z komisji, jeszcze w grudniu składałem interpelację odnośnie 
remontów dróg. 1 kwietnia został rozstrzygnięty przetarg na cząstkowe remonty dróg 
powiatowych. W tej chwili prowadzi się naprawy na zimno, aby załatać najgorsze miejsca. 
Przedstawię Staroście te rzeczy. 
W.Zwieruho – czy Urząd gminy zwrócił się do ANR o dofinansowanie w tym roku, bo 
słyszałem, Ŝe większość gmin zwróciła się i juŜ jakieś kwoty otrzymują? 
E.Leśniewski – Przekazują te pieniądze na wsie popegeerowskie. 
T.Piotrowski  – zwróciłem się do ANR o dofinansowanie zbiornika retencyjnego w Lubnie, 
aby uporządkować to wszystko potrzebna kwota 300.000zł. i to jest wszystko, co moŜemy 
uzyskać. Dofinansowanie na mienie popegeerowskie juŜ otrzymaliśmy wcześniej. 
W.Zwieruho – czy są juŜ ustalenia na temat doŜynek gminnych? Zwróciłem się z wnioskiem 
do Urzędu gminy i do Państwa radnych odnośnie odtworzenia Gminnego Ośrodka Kultury. 
GOK-i, czy GOSiR funkcjonują na terenie całego kraju a nawet Unii Europejskiej. Nie 
moŜemy od tego standardu odejść. 
E.Leśniewski – Odnośnie odwołania Pani rogala. Pismo kierowane jest do Rady Gminy, ale z 
Panem Mecenasem rozmawialiśmy, Ŝe odpowiedzi powinien udzielić Wójt. 
W.Zwieruho – Ośrodki Kultury SA koniecznością. Proszę Państwa, to, co się działo z soboty 
na niedzielę między Tarnowem a Lubiszynem, to jest skandal. I to w wykonaniu dzieciaków z 
porządnych rodzin z Lubiszyna. Zdemolowana została część zabudowy przy  tzw. Kurnej 
Chacie w Tarnowie, znaki poprzewracane, połamane. Nie chciałbym Ŝeby policja 
przyjeŜdŜała tu w dzień i łapała rolników, ale niechby w nocy pojeździli. PrzyjeŜdŜa policjant 
i mówi, Ŝe jest to nikła szkodliwość czynu. Pytam: ile kosztuje znak drogowy a on mówi, ze 
500zł. Gdzie juŜ od 250zł. sprawę traktuje się jako przestępstwo. Musimy zagospodarować tą 
młodzieŜ. 
D.Niekrewicz – Wiemy, Ŝe ostatnimi czasy nasiliły się akty wandalizmu na terenie Lubiszyna 
i Tarnowa. Chciałem wstępnie rozwiązać to rozmowami z rodzicami, bo te osoby są mi 
znane, ale odniosło to znikomy efekt. W dniu dzisiejszym zostało wystosowane pismo do II 
KP w Gorzowie, aby objąć zwiększonymi patrolami obiekty szkolne i boiska. Mam nadzieję, 
Ŝe ta sprawa nie zostanie zbagatelizowana. 
J.Malinowski  – najbardziej dostrzega się te negatywne przejawy ludzi, którzy nie mają 
alternatywy Ŝeby swoją energię wyładować. Chciałbym powiedzieć o imprezie, która odbyła 
się w dniach 18-19 kwietnia. To był Finał Gimnazjady w Tenisie Stołowym, w którym 
uczestniczyło Gimnazjum w Ściechowie. Dzielne dziewczynki ze Ściechowa po przebrnięciu 
eliminacji powiatowych, mistrzostw województwa, spotkały się z najlepszymi w Polsce w 
Brzegu Dolnym. Weszły do najlepszej ósemki w Polsce. Mamy zdolną, pracowitą młodzieŜ. 
Na ten sukces pracowały 7-8 lat. CięŜka praca, treningi, które odbywają się w Lubiszynie i w 
Ściechowie. W Ściechowie buduje się boisko dla młodzieŜy. DruŜyny ma Staw, Lubno, 
Baczyna i z tej strony powinniśmy wspierać tych, którzy młodzieŜ aktywizują. Sportowcy, 
wiadomo nie palą, nie piją. Mają świadomość, Ŝe to się nie opłaca, bo mają wtedy kiepskie 
wyniki. Tak Ŝe oprócz tych negatywnych przejawów działań naszej młodzieŜy są i 
pozytywne. 
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Do punktu 18 porządku obrad: 
B.Nawrocka – Składałam pismo do poprzedniego Pana Przewodniczącego Rady Gminy i 
otrzymałam odpowiedź, Ŝe w sprawie sprawdzania umów na ścieki i śmieci zostanie 
powołana komisja. Do dziś nie ma Ŝadnej komisji. To, co się dzieje w Lubnie, to jest 
dosłownie katastrofa. Wieczorami jest ogromny fetor, bo duŜo ludzi pompuje na zewnątrz, na 
ogrody, na pola. Trzeba tą komisję powołać, bo to ciągle jest przesuwane. 
Panie Wójcie, chciałabym się dowiedzieć w sprawie nadania nazwy ulicy w Lubnie, która na 
poprzedniej sesji została podjęta. Co z tymi ludźmi, którzy tam mieszkają? Czy mają na 
własny koszt wymienić dokumenty, bo do tej pory mieszkali na ul.Chrobrego? 
T.Piotrowski  – Stoję na stanowisku, Ŝe Ci, którzy byli inicjatorami powinni przemyśleć ten 
fakt. Nie mamy środków w budŜecie na takie finansowanie. 
E.Leśniewski – Sprawę kontroli przekaŜę do Komisji Rolnictwa. 
D.Niekrewicz – Wcześniej były prowadzone takie kontrole przez pracowników Urzędu 
Gminy. Na chwile obecną nie mam osób, które mógłbym wysłać w teren. Wiemy, Ŝe w 
ostatnim czasie kontrole kanalizacji w m.Lubno przeprowadziło PWiK Gorzów i okazało się, 
Ŝe wieczorami ze Stanowic zostają zwoŜone ścieki beczką i wpuszczane do studzienek 
kanalizacyjnych. Nikt z Lubna nie chce powiedzieć, kto to robi a mieszkańcy wiedzą. CięŜko 
jest taką osobę złapać. Rozmawialiśmy kiedyś na temat objazdu wykonanych inwestycji od 
początku naszej kadencji. NaleŜy ustalić termin. 
S.Dudziak – Proponuję zaprosić na ten objazd równieŜ radnych powiatowych. 
H.Wi śniewski – Sprawa pisma Pani Rogala. Aby pogodzić radę Gminy i Wójta Gminy, jeŜeli 
nie ma na dziś woli, aby sprzedać to mieszkanie, proponuję uchylić uchwałę o udzieleniu 
bonifikaty i sprawa stanie się bezprzedmiotowa. 
T.Piotrowski  – Została podjęta uchwała o wyłączeniu tego lokalu ze sprzedaŜy. 
J.Sidor – Zadałam Panu mecenasowi pytanie przy uchwalaniu wyłączenia tego lokalu ze 
sprzedaŜy, czy musi być uchylona uchwała o bonifikacie. Pan powiedział, Ŝe nie musi być 
uchylona. 
H.Wi śniewski – Nie musi być. Przygotuje odpowiedź dla Pani Rogala. 
E.Leśniewski – Moja interpelacja odnośnie drogi Staw-Trzcinna. 6 miesięcy nie mam 
odpowiedzi. Chodzi mi o odpowiedź ze Starostwa. 
T.Piotrowski  – PrzejeŜdŜałem tą drogą nie tak dawno i okazuje się, Ŝe ta droga była super 
utrzymana. 
E.Leśniewski – Zapraszam, aby obejrzeć, co się dzieje teraz. 
T.Piotrowski  – Ta droga jest na bieŜąco robiona. Rozmawiałem z Kolibrem. 
E.Leśniewski – Nie zgodzę się z tym Panie Wójcie, jest tak spękana, pobocza zdewastowane. 
Mnie interesuje to, co zostało zapisane w papierach przed wejściem Kolibra. 
T.Piotrowski  – Tego nie mam. 
E.Leśniewski – Starostwa ma, czy nie moŜna uzyskać kopii? 
E.Kwaśniewicz – Trudności są wielskie i mnie teŜ zaleŜy na przejezdności tej drogi. 
Rozmawiałam na ten temat i okazuje się, Ŝe Starostwo ma uzgodnienia, ale naprawa nastąpi 
po zakończeniu wydobycia Ŝwiru. W tej chwili utrzymują ją w stanie przejezdnym, ale nie 
moŜna powiedzieć, Ŝe jest bardzo dobrze i bywają róŜne dni. 
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Umowa jest i obiecuję, Ŝe będę ze Starostą na ten temat rozmawiać i dotrę do tej umowy. 
Nie mam teraz zbyt wiele czasu, bo pochłaniają mnie obowiązki słuŜbowe i nie zawsze mogę 
uczestniczyć w sesji, ale jestem otwarta. Jakbyśmy mogli się spotkać w gronie: Radni 
powiatu, Pan Przewodniczący Rady Gminy, pan Wójt i porozmawiać o problemach, które 
nurtują naszą gminę abyśmy mogli silniej lobbować nasze wspólne sprawy. 
Lubno będzie realizowane, SA na to pieniądze. 
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał zamknięcia XXX sesji Rady Gminy Lubiszyn. 
 
Protokołowała: 
K.Wiśniewska 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Eugeniusz Leśniewski 

 

 


